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Цель дипломной работы – социологический анализ системы управления в 

организациях здравоохранения Республики Беларусь. Объект дипломной 

работы – учреждения здравоохранения Республики Беларусь. Предмет 

дипломной работы – социологический аспект управления персоналом в 

организациях здравоохранения Республики Беларусь. 

В работе рассматриваются теоретико-методологические основы изучения 

управления персоналом, основные подходы к определению персонала и 

управления персоналом, отличительные черты социологического изучения 

управления персоналом, проблемное поле кадрового менеджмента в 

здравоохранении Республики Беларусь. Найдены пути решения этих проблем.  

Значимость данной работы заключается в практическом применении 

полученных результатов в образовательной, научной и управленческой 

деятельности. 
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The aim of the thesis is sociological analysis of the management system in 

health care organizations of the Republic of Belarus. The object of the diploma work 

is health care institutions of the Republic of Belarus. The subject of the diploma work 

is a sociological aspect of personnel management in health care organizations of the 

Republic of Belarus. 

In the work are considered theoretical and methodological bases of personnel 

management study, basic approaches to definition of the personnel and personnel 

management, distinctive features of sociological study of personnel management, 

problem field of personnel management in healthcare organizations of the Republic 

of Belarus. Ways of solving these problems have been found.  

The significance of this work lies in the practical application of the obtained 

results in educational, scientific and managerial activities. 


